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Abstract (en)
Security element in the form of a thread (1) or a ribbon for insertion into security documents such as banknotes, cheques, securities, credit and
identity cards or the like, comprising characters, patterns, etc., which can be rendered visible by transparency and/or read by a machine. Said
element consists of a translucent plastic film (2) covered by an opaque coating (3) and having recesses (4) shaped like the characters or patterns
to be applied. Said element also comprises colouring and/or luminescent substances, in the regions coinciding with the recesses, which make it
possible under suitable lighting conditions to distinguish the characters and/or patterns from the security document and from the opaque coating by
means of contrasting colours.

Abstract (de)
Sicherheitselement in Form eines Fadens (1) oder Bandes zur Einbettung in Sicherheitsdokumente wie Banknoten, Schecks, Wertpapiere,
Identitäts-, Kreditkarten oder dergleichen mit im Durchlicht sichtbaren visuell und/oder maschinell lesbaren Zeichen, Muster etc. Das
Sicherheitselement besteht aus einer lichtdurchlässigen Kunststofffolie (2), die eine sich über das Element erstreckende opake Beschichtung (3) mit
Aussparungen (4) in Form der einzubringenden Zeichen und Muster aufweist. Außerdem enthält das Sicherheitselement in zu den Aussparungen
deckungsgleichen Bereichen farbgebende und/oder lumineszierende Substanzen, durch die sich die Zeichen und/oder Muster unter geeigneten
Lichtbedingungen vom Sicherheitsdokument und von der opaken Beschichtung in farblich kontrastierender Form unterscheiden.
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